

العلامات الأمنية

لفئة المائتي ريال

تاريخ الإصدار 1442هـ/2021م

The Two Hundred-Riyal Banknote Security Features





INTRODUCTION

The Saudi Central Bank issued a legal banknote of Two Hundred Saudi Riyal denomination, on the occasion of the "Kingdom's Vision 2030". The new release is characterized by high quality technical specifications and security features as well as a distinctive design inspired by the Vision 2030 logo.

أصدر البنك المركزي السعودي ورقة نقدية من فئة المائتي ريال من العملة الورقية السعودية، بمناسبة تخليد "رؤية المملكة 2030"، والتي تمتاز بمواصفات فنية، وعلامات أمنية عالية الجودة، وبتصميم مميز مستوحى من شعار الرؤية 2030.



SAUDI CENTRAL BANK

200

200

TWO HUNDRED RIYALS

المعالم الرئيسية لفئة المائتي ريال

MAIN SIGNS FOR THE TWO HUNDRED-RIYAL BANKNOTE

الوجه

A picture of the founder king Abdulaziz bin Abdul Rahman Al Saud, "May Allah rest his soul", and the logo of the Kingdom's Vision 2030 in a three-dimensional form.

يشتمل الوجه على صورة الملك المؤسس عبد العزيز بن عبد الرحمن آل سعود "طيب الله ثراه"، وشعار رؤية المملكة 2030 بشكل ثلاثى الأبعاد.

الظهر Back

An image of 'Qasr Al-hukum' in Riyadh, the name of the Saudi Central Bank, and the value of the banknote in English letters and numbers. يشتمل ظهر الورقة على صورة لقصر الحكم في الرياض، واسم البنك المركزي السعودي، وقيمة الفئة بالأحرف والأرقام باللغة الإنجليزية.

(لون الورقة الرئيسي: رصاصي / قياس: 73 X 163 ملم) (The banknote main color: gray\ Size: 163 × 73 mm)



كيفية التعرف على العملة السليمة

HOW TO IDENTIFY A GENUINE BANKNOTE

Move





Move the banknote in different directions to ensure that all security features are visible and interchanging.

قم بإمالة الورقة النقدية في جميع الاتجاهات، وتحقق من وضوح كافة عناصر العلامات الأمنية وتبادلها مع بعضها البعض.

Look



انظر

Ensure the presence of the security features on the banknote and the clarity of its colors and without any overlapping.

تأكد من وجود العلامات الأمنية على الورقة النقدية، ووضوح ألوانها وعـدم تداخلهـا.



Touch



المس

Ensure that the banknote has a raised texture, and feel the embossed print of all written characters on the front and back side of the banknote.

تأكد من الملمس الخشن للورقة النقديـة، وتحسـس الكتابـة البـارزة المنتشـرة علـى وجـه الورقـة النقديـة وظهرهـا.

العلامات الأمنية لفئة المائتى ريال

SECURITY FEATURES FOR THE TWO-HUNDRED SAUDI RIYAL BANKNOTE







الشريط الفضي اللامع Bright Silver Stripe

شريط لامع على شكل زخرفي، يتوسطه شعار الدولة (السيفان والنخلة)، وقيمة الفئة (٢٠٠)، يظهــران بشـكل منفصـل عنــد تحريـك الورقـة.

An ornamental bright stripe contains in the center the Emblem of the State (the Two Swords and a Palm Tree) and the note value ($\Gamma \cdot \cdot$). When tilting the note, they appear separately.





طبقة الأحبار الخاصة Special inks layer

شكل زخرفي بداخله قيمة الفئة (٢٠٠)، وعند تحريك الورقة بشكل أفقي تظهر تأثيرات وأشكال متحركة ثلاثية الأبعاد.

An ornamental shape contains the value of the note ($\Gamma \cdot \cdot \cdot$). When tilting the note horizontally, moving 3D shapes appear.





Visually Impaired Recognition Features

طباعة بارزة لشكل زخرفي، يساعد المكفوفين وضعاف البصر على التعرف على قيمة الفئة عند لمس الورقة النقدية.

An ornamental tactile printing to help bling and sight-impaired person to recognize the value of the note when felt.



الطباعة البارزة Tactile Printing

طباعة بارزة تنتشر على وجهي الورقة النقدية، بحيث تضيف قوة للتحمل، وخشونة في الملمس، وتناسقاً في الألوان، ووضوحاً في النقوش.

Tactile printing spreads over the face and the back of the note so as to add durability, rough texture, harmonious color and clear design.





شريط أمني، يظهر على أربعة أجزاء، يتضمن شعار الدولة (السيفين والنخلة)، وقيمة الفئة (٢٠٠) بشكل ثلاثي الأبعاد، يظهران بشكل متحرك ومنفصل عند تحريك الورقة.

A security stripe appears on four parts, showing the Emblem of the State (the Two Swords and a Palm Tree), and the value of the note ($\Gamma \cdot \cdot$) in 3D shape. When moving the note, they appear moving and separate.

العلامات الأمنية لفئة المائتى ريال

SECURITY FEATURES FOR THE TWO-HUNDRED SAUDI RIYAL BANKNOTE





الأشكال الفسفورية Fluorescent Shapes

أشكال زخرفية تظهر بألوان فسفورية متعـددة على وجهـي الورقـة عنـد تعريضهـا للأشـعة فـوق البنفسـجية.

Ornamental shapes which appear in different fluorescent colors on the face and back of the note when exposing the note to ultraviolet light.



الكتابات الدقيقة Micro Text

كتابات دقيقة وصغيرة تنتشر على معظم أجراء الورقة النقدية، يمكـن رؤيتهـا باسـتخدام عدسـة مكبـرة.

Extra fine prints appears almost in all the face and back of the note, and can be seen by using magnifying glass.



الحبر اللؤلؤي Iridescent

شريط مطبوع بأحبار فسفورية على ظهر الورقة النقدية، يتضمن شكلاً زخرفياً بداخله قيمة الفئة (200) نظهر عند امالة الورقة النقدية أفقياً.

A stripe in fluorescent colors printed on the back of the note, contains an ornamental shape reflects the note value (200), and appears when tilting the note horizontally.

آلية التواصل

COMMUNICATION MECHANISM

To verify whether a banknote is genuine or not, it can be presented to the nearest commercial bank, or to one of the branches of the Saudi Central Bank. If a suspicious banknote is found, please hand it over to the security agencies, and provide information that can help determine its source. You can contact the Saudi Central Bank Phone.

عند الحاجة إلى المساعدة في التأكد من سلامة أي ورقة نقدية؛ يمكنك تقديمها لأقرب بنك تجاري، أو لأحد فروع البنك المركزي السعودي. وفي حال العثور على ورقة مشتبه بها؛ يرجى تسليمها إلى الجهات الأمنية، وتقديم المعلومات التي يمكن أن تساعد في تحديد مصدرها، كما يمكن الاتصال بالبنك المركزي السعودي.



#مائتا_ريال

بريد إلكتروني Email currency@sama.gov.sa

Phone 011 466 2779

هاتف

الموقع الإلكتروني Website www.sama.gov.sa

فاکس Fax 011 466 2980

